
Referat
Bispebjerg-Brønshøj Provsti – Møder

PU-møde 12. juni 2019 - d. 12-06-2019 kl. 17:00 til 23:59

Deltagere: Flemming Dalgaard Hansen, Steen Hjelmblink, Karen-Marie Olesen, Ulla Anne Nielsen, Rita Tjell
Langeland, Johanne Haastrup, Lis Lynge Nielsen, Arne Hippe Hansen
Afbud: Bettina Birk Jensen

Tilhører: Mogens Havnsøe, Kapernaum, Siw Sigurdsson, Tingbjerg 

Mødepunkt Referat

1 - Underskrift af referat af mødet den 8. maj 2019

 

Referatet blev underskrevet. 

2 - Godkendelse af dagsorden

 

Pkt 8 udskydes til næste møde, da bilaget er
indkommet for sent. Derudover er dagsordenen
godkendt. 

3 - Nyt fra formand og provst

 

Der er kommet melding fra kirkeministeriet om
indefrysningen af feriepenge. Der skal ikke
henlægges midler i 2020.
 
Johanne orienterede kort om helhedsplan for
tjenesteboliger, punktet tages op til næste møde,
hvor der tages beslutning.

4 - Byggesager i provstiet

Nyt fra Ansgar, Brønshøj, Husumvold, Kapernaum og
provstikontoret 

Ansgar går på mandag i gang med renovering af
kirkerum, nye vinduer i kirken, varmeanlæg
(godkendt af stiftsøvrigheden 7. juni 19), renovering
af tjenestebolig og kirken er lukket frem til 11.
august.
Brønshøj har 2 byggesager. Forpladsen skal laves
færdig og præstens have. I haven bliver der etableret
stensætning og skure nu og til efteråret bliver den
beplantet. Det gamle sognehus er sat til salg opdelt i
2 halvdele. Der er kommet det første tilbud. Huset er
sat til salg for 2x6 mil.
Husumvold har haft besøg af kgl. bygningsinspektør.
Han var utilfreds med inddragelsen af atriumgården.
Menighedsrådet går videre med udarbejdelsen af
projektet.
Kapernaum er gået i gang med etablering af
elevator. Der startes med renovering i kælder,
menighedslokaler og kontorer, hvorefter kirken står



for tur og den forventes lukket fra august til jul.
Provstikontor: hovedentreprenøren er gået konkurs.
Vores arkitekt arbejder på sagen og forsøger at få lov
til at fortsætte projektet, men det er endnu uvist
hvornår håndværkerne får lov til at fortsætte.

5 - Brønshøj Kirkevej 6, skimmelsvamp

 

Der blev orienteret om at formandskabet har sendt
ansøgning til budgetudvalget på ca 3 mil til nyt tag og
udbedring efter skimmelsvamp, men ansøgningen
blev ikke imødekommet. Budgetudvalget ønsker at
sagen undersøges bedre. Budgetudvalget anbefaler
en advokaten som skal undersøge om der er noget at
komme efter forsikringsmæssigt ifht at
skimmelsvampen er kommet efter isolering af taget.
Det er arkitektens tegninger der er forkerte.

6 - 1. kvartalsrapport 19, PUK

 

Sager:
PUK - 2019 (2018 - 6726)

Bilag:
Kvartalsrapport 2019

Kvartalsrapporten blev taget til efterretning.

7 - Regnskab 2018, kirkerne

 

Sager:
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)
Regnskab 2018 - kirkerne - BB (2019 - 12264)

Bilag:
Årsregnskab 2018, Ansgar, Årsregnskab 2018,
Bellahøj-Utterslev, Årsregnskab 2018, Bispebjerg,
Årsregnskab 2018, Brønshøj, Årsregnskab 2018,
Emdrup, Årsregnskab 2018, Husum, Årsregnskab
2018, Husumvold, Årsregnskab 2018, Kapernaum,
Årsregnskab 2018, Tagensbo, Årsregnskab 2018,
Tingbjerg

1. gennemgang af regnskaberne og PU har følgende
kommentarer:
Ansgar:
I forklaringerne skrives ikke hvordan de frie midler
ønskes disponeret. Det skal oplyses, hvor
samarbejdsaftalerne er tilgængelige samt hvor
regnskabet forefindes. PU henstiller til et tættere
samarbejde regnskabsførere og MR imellem for at få
mere præcise regnskabsforklaringer.
Bellahøj-Utterslev:
Det skal oplyses, hvor samarbejdsaftalerne er
tilgængelige samt hvor regnskabet forefindes.
Bispebjerg:
Hvorfor ikke reelt nedskrive frie midler, afgrænsede
projekter (vedligeholdelsesplan) med kr. 175.000,
som det står i forklaringerne? Lidt uigennemskuelige
forklaringer.
Brønshøj:
Der mangler biregnskab for hospitalspræster. Der er
ikke sammenhæng mellem forklaringer og
resultatdisponering jvf 741151. PU afventer revisors
kommentarer.
Emdrup:
Ingen kommentarer.
Husum:



Det skal oplyses, hvor samarbejdsaftalerne er
tilgængelige samt hvor regnskabet forefindes.
Husumvold:
Ingen kommentarer.
Kapernaum:
I forklaringerne skrives ikke hvordan de frie midler
ønskes disponeret. Det skal oplyses, hvor
samarbejdsaftalerne er tilgængelige samt hvor
regnskabet forefindes. PU henstiller til et tættere
samarbejde regnskabsførere og MR imellem for at få
mere præcise regnskabsforklaringer.
Tagensbo:
Disponering af frie midler skal først godkendes af PU
og kan derfor ikke være disponeret allerede i
resultatdisponeringen - udover til
vedligeholdelsesplan. Gerne kortere forklaringer.
Tingbjerg:
Ingen kommentarer.
 

8 - Helhedsplaner embedsboliger

Oplæg fra provstiarkitekt vedr. udformning, tidsplan
og pris.
Bilag eftersendes.

Punktet udskudt til næste møde. 

9 - Ansøgning til Stiftøvrigheden om godkendelse af
forprojekt vedr. nyt alter, døbefont samt
prædikestol i Bellahøj kirke.

Til PU's orientering og anbefaling med henblik
på fremsendelse ad tjenestevejen.
 

Sager:
Ansøgninger PU 2019 (2019 - 2467)

Bilag:
Ansøgning Stiftsøvrigheden Bellahøj-Utterslev
040619, Bilag 2 Forprojekt Oplæg fra Torden og
Lynild, Bilag 1 Fotos fra indretningen 030619

PU anbefaler projektet. 

10 - 1. kvartalsrapport, kirkerne

Provst og sekretær har gennemgået
kvartalsrapporterne og finder ikke noget at
bemærke. 

Kvartalsrapporterne er taget til efterretning. 

11 - 5% ansøgninger 5% ansøgning fra Grundtvigs kirke om kr. 70.000 til
udskiftning af vinduer på Oldfuxvej blev ikke



 

Sager:
5% ansøgninger - 2019 - Bispebjerg-Brønshøj Provsti
(2019 - 622)
5% ansøgninger - 2019 - Bispebjerg-Brønshøj Provsti
(2019 - 622)

Bilag:
GK-5%-vinduer-Oldfuxvej, 5%-midler 12.6.19

imødekommet. PU imødeser en ansøgning om
konvertering af anlægsmidler.

12 - Eventuelt

Sommerafslutning - hvem vil lægge hus til? 

Johanne orienterede kort om et projekt med at lave
kirke for de kristne migranter der kommer til landet.
Vi skal komme med en tilkendegivelse om hvorvidt vi
støtter projektet. Samarbejdsaftale er under
udarbejdelse og såfremt budgetudvalget godkender
den, tages punktet op på næste møde i PU.
Næste møde med sommerafslutning holdes i
Diakonienshus.
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Flemming Dalgaard Hansen (Bispebjerg-
Brønshøj Provstiudvalg)

Steen Hjelmblink (Bispebjerg-Brønshøj
Provstiudvalg)

Karen-Marie Olesen (Bispebjerg-
Brønshøj Provstiudvalg)

Ulla Anne Nielsen

Rita Tjell Langeland (Bispebjerg-Brønshøj
Provstiudvalg)

Johanne Haastrup (Bispebjerg-Brønshøj
Provstiudvalg)

Lis Lynge Nielsen (Bispebjerg-Brønshøj
Provstiudvalg)

Arne Hippe Hansen (Bispebjerg-Brønshøj
Provstiudvalg)
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